
Oroszlány Város Önkormányzata 

 Képviselő-testületének 

 Művelődési, Oktatási és Sport  

 Bizottsága 

 

1/2017. MOSB ülés 

 

JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült: a Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság 2017. január 18-ai, rendkívüli, 

nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal, I. emeleti nagyterem 

 

Jelen volt: Székely Antal elnök, Farnadi Lászlóné, dr. Mátics István, Molnár István, 

Orbán Ferenc, Szabó Mihály bizottsági tagok 

 Kelemen Gabriella jegyzőkönyvvezető 

 

Távol volt: Jugovics József bizottsági tag 

 

Meghívottként jelen volt: a mellékelt jelenléti íven szereplők 

 

 

Székely Antal elnök köszöntötte a megjelenteket és a bizottság ülését 16 óra 3 perckor megnyitotta.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 6 fő jelen volt.  

 

16 óra 4 perckor Dr. Molnár Miléna aljegyző megérkezett a bizottság ülésére. 

 

Székely Antal elnök javasolta, hogy az alábbi napirendi pontokat tárgyalják:  

1. A 2017. évi költségvetés előkészítése 

2. Az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár dokumentumai  

- Az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár 2016. évi tevékenységéről szóló beszámoló 

- Az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár 2017. évi programterve  

3. A Képviselő-testület 2017. január 24-ei ülése előterjesztéseinek megvitatása  

- Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, 

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról  

4. Kérdés, interpelláció  

 

Miután kérdés, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak a napirendről. 

 

A bizottság a napirendet nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

1/2017. (I.18.) MOSB határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 2017. 

január 18-ai, rendkívüli ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja:  

Nyílt ülés: 

1. A 2017. évi költségvetés előkészítése 

2. Az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár dokumentumai  

- Az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár 2016. évi tevékenységéről szóló beszámoló 

- Az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár 2017. évi programterve  

3. A Képviselő-testület 2017. január 24-ei ülése előterjesztéseinek megvitatása  

- Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, 

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról  
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4. Kérdés, interpelláció  

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

1. NAPIRENDI PONT:  A 2017. évi költségvetés előkészítése 

 

Bársony Éva osztályvezető a koncepció elfogadása óta eltelt változásokról adott tájékoztatást. Jelezte, 

hogy a jelenlegi táblasorban már a normatív állami támogatások pontos adatai szerepelnek. A 

szolidaritási adó mértéke kb. 10 M Ft-tal kevesebb, mint az előzetes számítás. Ez átvezetésre került. Bele 

lettek dolgozva a táblákba a Képviselő-testület által decemberben elfogadott határozatok. Az adófeltöltés 

december 20-án megtörtént. A kolleganők átszámolták az önkormányzat adóbevételi lehetőségeit és a 

koncepcióhoz képest kb. 100 M Ft-tal több adóbevételt lehet tervezni. Év végén mindent ki tudtak 

fizetni, minden bevétel teljesült, valamennyi pénzmaradvánnyal is fognak tudni számolni. Közel sem 

annyival azonban, mint eddig megszokhatták. A polgármester úrral és az intézményekkel külön-külön 

lefolytatták a költségvetési egyeztetési tárgyalásokat. Minden intézményt megkértek, hogy vizsgálja át a 

költségvetését és észszerűen lépjen vissza. Ezt meg is tették, átlagosan minden intézmény kb. 10 M Ft-tal 

mérsékelte a költségvetését.  

Székely Antal elnök kérdésére - Mennyi lesz a feladattal nem terhelt maradvány? – elmondta, hogy kb. 

300 M Ft. 

 

Papp Péter PB elnök tájékoztatásul elmondta, hogy a tegnapi VFKB ülésén a 9. tábláról (fejlesztések, 

felújítások) vitatkoztak. Ugyanis a bizottság ezt a táblázatot elvileg ott látta először. Ezért a VFKB 

pénteken rendkívüli ülést tart, ahol újra átbeszélik ezt a táblát. A jelenlegi költségvetés-tervezetben az 

látszik, hogy adóbevételnél egy kb. 300 M Ft-os hiány keletkezett a tavalyi évben, ezért a fejlesztéseket 

át kell gondolni.  

Két dolgot lehet tenni: 1. Átdolgozzák az egész költségvetést és minden működési sorról lehúznak, így a 

300 M Ft-os fejlesztési sor növekszik. Ezt nem látja jó megoldásnak. 2. Azt javasolta, hogy maradjon így 

a költségvetés, és csak azokat a fejlesztéseket árazzák be, amelyekre kötelezettségvállalás, illetve 

szerződés van, a többit pedig rangsorolja a VFKB. Javasolta, hogy a fejlesztési táblázat felső harmadában 

egyféle színnel jelöljék azokat a kötelezettségeket, amelyeket meg kell csinálniuk. A következő 

harmadban másikfajta szín jelölje azokat a fejlesztéseket, amelyekre a bizottság, vagy a Képviselő-

testület azt mondta, hogy lehetőség szerint 2017-ben tervezi a költségvetésében, és a tábla utolsó 

harmadába kerüljenek azok a fejlesztések, amelyeket majd valamikor megcsinálnak. Kérte, hogy a 

VFKB egy prioritást is állítson fel a hétfői PB ülésre. Ha ezt megteszik, akkor hétfőn közelebb kerülnek 

a költségvetés egyensúlyához. Kérte, hogy a bizottság mondja el véleményét, hogy az előbb felsorolt két 

változat közül melyiket tartja jobb megoldásnak.   

 

Székely Antal elnök véleménye szerint a működésből nem célszerű visszalépni, ugyanis azt év közben 

vissza kell tenni, mert semmi nem lesz olcsóbb. Több fórumon is tárgyaltak ezekről a fejlesztési 

tételekről, nyilván nem fogják tudni mindet megcsinálni. Az a szerencse, hogy jó néhány tételhez nincs 

konkrét összeg. Azt javasolta, hogy amit feltétlenül meg kell tenniük, vagy amibe belekezdtek, azt 

vigyék végbe, a többinél pedig legyen rangsor. Persze ez közben felborulhat például azért is, mert most 

még nem tudják, mire lehet majd pályázni. Biztonságos céltartalékot, és általános tartalékot kell képezni 

a költségvetésben és fiktív bevételeket nem lehet betervezni. A 9. táblában lesz jó néhány sor, amihez 

nem lesz hozzárendelve pénz. Megismételte, hogy nem javasolja, hogy a működésből lépjenek vissza. 

 

 

Szabó Mihály bizottsági tag elmondta, hogy hasonlóan gondolja. A működésből való visszalépést év 

közben kell pótolni. A fejlesztésekkel kapcsolatban elmondta, hogy a költségvetés arról szól, hogy addig 

lehet nyújtózkodni, amíg a takaró ér. A működést viszont nem veszélyeztetheti semmi. Tehát a kötelező 

feladatok ellátását az önkormányzatnak biztosítania kell, ezt nem érheti semmilyen hátrány. 

 

Miután további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak a 2017. évi költségvetés tervezetéről az elhangzott javaslatokkal, azaz, hogy a 

bizottság azt javasolja, hogy a működési költségeket ne csökkentsék, hanem a VFKB a költségvetés 

felhalmozási kiadásait vizsgálja felül. 
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A bizottság elfogadta a javaslatot és nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen 

szavazattal meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

2/2017. (I.18.) MOSB határozata 

a 2017. évi költségvetés előkészítéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 2017. évi költségvetés tervezetét azzal a javaslattal, hogy 

a működési költségeket ne csökkentsék, hanem a VFKB a költségvetés felhalmozási kiadásait vizsgálja 

felül.  

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

16 óra 15 perckor Papp Péter PB elnök és Bársony Éva osztályvezető távozott a bizottság üléséről. 

 

 

2. NAPIRENDI PONT:  Az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár dokumentumai 

 

Az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár 2016. évi tevékenységéről szóló beszámoló 

Az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár 2017. évi programterve 

 

Takács Tímea intézményvezető a beszámolóhoz kiegészítést tett. A könyvtár csoportos leltárkönyvét a 

múlt héten zárták le. A tavalyi év új dokumentumainak száma 1430 db, értéke 3.659.306 Ft. Ebből az 

ajándékkönyvek értéke 864.331 Ft, a vásárolt könyvek száma 1050 db, értéke 2.794.975 Ft. Az új 

könyvek száma 1370 db, a többi CD és DVD. Az ajándékok egy részét civil szervezetektől, más részét 

magánszemélyektől kapták. Megköszönte a bizottságnak a tavalyi évi támogatást, melyet munkájukhoz 

nyújtott. 

Orbán Ferenc bizottsági tag kérdésére - Mennyi időbe telik egy beszámoló elkészítése adatokkal, 

számokkal, százalékosan kimutatva? – elmondta, hogy amikor beérkeznek az adatok, akkor kb. 1 hét, és 

ebben éjszakai munka is van. Havonta készítenek beszámolókat a felelősök, és év végén ebből készül az 

éves beszámoló.  

 

Szabó Mihály bizottsági tag elmondta, hogy azért nehéz hozzászólni, mert mindig szubjektív, hogy 

kinek mi tetszik, mi van benne, mi valósult meg. Véleménye szerint nagy probléma nem volt a tavalyi 

programokkal sem. Sikeresek a rendezvények, persze mindig más közönség látogatja őket. Ez így jó egy 

városban, azaz hogy sokszínűek a programok. Azt kérte, hogy változatos legyen a kínálat. Ne minden 

évben ugyanazok az előadók jelenjenek meg ugyanazokon a rendezvényeken. Azt érzékeli, hogy vannak 

túl sűrűn visszatérő fellépők. (Bár lehet, hogy azért térnek vissza sűrűn, mert a közönség őket szereti.) Ez 

szubjektív dolog. Véleménye szerint a lehetőségekhez képest minden igény kielégít a város kulturális 

programja.  

 

Molnár István bizottsági tag elmondta, hogy a 2016. év tervezett előadói között sok országosan, 

széleskörűen ismert együttes volt. Amikor megvalósultak a programok, akkor nem azok az előadók 

jöttek. Mi volt ennek az oka?  

 

Takács Tímea intézményvezető elmondta, hogy az időpont-egyeztetés a fő probléma. Sok előadót jóval 

hamarabb le kell kötni, de ez a költségvetésüktől is függ. 

 

Benyiczki Ágota óvodavezető pozitívumként kiemelte, hogy az OKSZIK egy évadban kétszer is tud 

bérletes előadássorozatot rendezni, azaz 8 színházi előadást tudnak tartani. Ez a város kultúra iránti 

érzékenységét jól mutatja.  

 

16 óra 22 perckor Dr. Mátics István bizottsági tag elhagyta az üléstermet, a jelenlévő bizottsági tagok 

száma: 5 fő. 
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Farnadi Lászlóné bizottsági tag elmondta, hogy majdnem minden rendezvényen részt vett. A 

programok magas színvonalúak. Probléma, hogy a kávéházi estek elég későn kezdődnek, és emiatt későn 

érnek véget.   

 

16 óra 23 perckor Dr. Mátics István bizottsági tag visszajött az ülésterembe, a jelenlévő bizottsági tagok 

száma: 6 fő. 

 

Székely Antal elnök jelezte, hogy 40 év óta a feljáró lépcsőnél az egyik lépcső magasabb. Kérte, hogy 

nézzenek utána, hogy lehetne kiigazítani a lépcsőt. Biztosan van műszaki lehetőség rá. 

 

Takács Tímea intézményvezető elmondta, hogy a fejlesztésbe berakhatják ezt a sort.  

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy ha egy színház meghirdeti a musicaleket, illetve a zenés darabokat, 

akkor majdnem biztos, hogy tele van a nézőtér. De nem az jelzi a minőséget és a sikert, hogy tele van-e a 

nézőtér, vagy pedig félig. Ha már van a városban egy ekkora létszámú zeneiskola és a zenének ilyen régi 

hagyományai vannak, akkor érdemes lenne talán néhány komolyzenei eseményt szerepeltetni ebben a 

programban.  

 

Takács Tímea intézményvezető elmondta, hogy a komolyzenénél a Nemzeti Filharmonikusokra 

szoktak építeni. Most is egy kórustalálkozót írtak be, próbálnak nyitni a komolyzene fele is.  

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy elsősorban a színházterem programjaira gondolt. Lehetne 

kamarazenét, szólóhangszeres előadást szervezni. Több lehetőséget kellene adni például az Oroszlányból 

elszármazott zenészeknek helyi fellépésekre. 

Elmondta továbbá, hogy az intézmény karbantartására kicsit többet kellene költeni.  

 

Szabó Mihály bizottsági tag jelezte, hogy annyi hiányérzete van, hogy az idei évben a Bányász Klub 

programjai elmaradnak.  

 

Székely Antal elnök jelezte, hogy a Bányász Klub környékén lakóit (főként tavasztól őszig) zavarták a 

Bányász Klubban tartott rendezvények.  

 

Ezt követően a jelenlévők erről egyeztettek. 

 

Takács Tímea intézményvezető elmondta, hogy a Rock Frontot átköltöztették a művelődési házba, 

illetve a Buli Zóna valamennyire kompenzálja, mert az is a fiataloknak szól. A Bányász Klubban 

működő civil csoportok egy része a művelődési házba került át, az Utazók Klubja a Fókusz 

Könyvesboltot választotta és az Örökifjak a II. Rákóczi Ferenc Klubkönyvtárba mennek.  

 

Több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte a bizottság tagjait, 

szavazzanak az előterjesztésekről. 

 

A bizottság az előterjesztéseket nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

3/2017. (I.18.) MOSB határozata 

„Az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár 2016. évi tevékenységéről szóló beszámoló” című 

előterjesztés véleményezéséről és 

az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár 2017. évi programtervéről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága: 

1. Elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „Az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár 2016. 

évi tevékenységéről szóló beszámoló” című előterjesztést.  

2. Elfogadja az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár 2017. évi programterve 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

16 óra 37 perckor Dr. Molnár Miléna aljegyző távozott a bizottság üléséről.  

 

 

3. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2017. január 24-ei ülése előterjesztéseinek megvitatása 

 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Kérdés, hozzászólás nem volt. 

 

 

4. NAPIRENDI PONT:  Kérdés, interpelláció 

 

Székely Antal elnök ismertette a munkatervet. 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak a munkaterv 

elfogadásáról. 

 

A bizottság a munkatervet nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

4/2017. (I.18.) MOSB határozata 

a Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság 2017. évi munkatervéről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadta 2017. évi munkatervét. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, Székely Antal elnök a bizottság nyílt ülését 16 óra 39 

perckor bezárta. 

 

 K.m.f. 

 

 Székely Antal  

 elnök   bizottság tagja 

 

  Kelemen Gabriella  

  jegyzőkönyvvezető 


